
 

 

 

 

 
 

 
 

 

 

 
 

 
 

 

 

Ikäihmisen kuulemis laisuus 27.3.2024  
Yhteisötalo klo 10-12 

Infrapäällikkö Pekka Tapio oli kuulemis laisuudessa kertomassa elinympäristöpalveluiden ajankohtaisista 
asioista, mm. Keskus en remon sta ja vastaamassa kysymyksiin. 
- Lumien aurauksista tulee aina palaute a. Palau een perusteella pyritään parantamaan palvelua ensi 
vuonna. Lumien auraus ja kulje aminen on kallista. Pohjavesialueille lumienkulje aminen ei ole enää 
luvallista. 
- Piha-alueiden lii ymät ongelmallisia lumitalvena. Lii ymien puhdistaminen on asukkaan vastuulla. 
Duunipajan työporukka on tänä talvena puhdistanut muutamien sellaisten kuntalaisten pihalii ymät, joille 
puhdistaminen on mahdotonta esim. liikuntarajoi een takia. 
- Häiriö lanteista ilmoitetaan nykyisin teks vies llä esim. vesien katkaisusta. Näin halutaan tavoi aa 
väli ömäs  kaikki, joita häiriö lanne koskee. 
- Keskusten remon  on alkanut ja kestää koko kesän, remon  on valmis syyskuun loppuun mennessä. 
Vesijohto uusitaan remon n yhteydessä. Kunta on saanut tukea remon in noin 400000 €. Remon  
tehdään pätkissä ja yhteistyössä on oltu yri äjien kanssa niin, e ä liikkeisiin on kulku et avoimina koko 
remon n ajan. 
- Liperin paloaseman peruskorjaus on tulossa, remon lla turvataan paloaseman säilyminen Liperissä 

Keskustelun satoa: 

- Pihalii ymien aurauksesta: Kaavoituksessa tulisi o aa huomioon, e ä jää alueita, joihin lunta voi siirtää. 
- Lumenauraustarjouksissa pitää huomioida kokonaisuus, ei vain hinta. Tarjouspyynnöissä pitää osata pyytää 
tarkas  se mitä halutaan. 

- Viinijärven vanha e Kontkalaan on huonossa kunnossa. Tie on Ely:n vastuulla, mu a Ely ei ole etä 
kunnostanut. Kunta on ollut jatkuvas  asiasta yhteydessä Elyyn päin. 
- Toinen ongelmallinen e on Ma senlahden e 
- Orvokki en kunnostus: suunnitelma on en kunnostuksesta, mu a rahoitus puu uu. 
- Liperinsalon en remon  on tulossa kesällä 2024. 
- Myös Mänty e on huonossa kunnossa. Kunnostussuunnitelma on tehty. Remon  alkaa 2025. 
- Talviajan kävelyrei t puu uvat Liperistä. Voisiko levenne yihin hiihtoväyliin saada reunaan luvallisen 
kävelyrei n? ProLiperin ylläpitämä Luhtapuiston rei  on talvellakin kulje avissa. 
- Mikä lanne on vesijohtoverkoston suhteen Liperin kirkonkylällä? Vesihuollon korjausvelkaselvitys 
valmistui 2023. Toistaiseksi putken hajotessa on tehty korjaus paikallises . Korjausvelkaan on vara u rahaa, 
joten päästään myös korjaamaan vesi- ja viemäripuolen infraa. 

Ikäihmisten neuvoston pj Tuula Laeslehto: hyvinvoin alueen vanhusneuvoston kuulumiset 
- Laajan palvelun terveysasema säilyy Liperissä 
- Liikkuvia palveluita ollaan lisäämässä, myös Liperistä Heinäveden suuntaan. 
- Ikäneuvolan mahdollinen tulo myös Liperiin Nurmeksen mallin mukaan. 
- Siun soten Mitä sinulle kuuluu - laisuudet jatkuvat ja Liperissä tapahtuma järjestetään marraskuussa sekä 
kirkonkylällä  e ä Ylämyllyllä. 
- Digipalveluita lisätään, mu a aina pitää olla käyte ävissä myös puhelinpalvelu ja /tai mahdollisuus 
kasvokkain tapahtuvaan palveluun. 



 

 

 

 

 

Muita ajankohtaisia asioita ikäihmisten neuvostolta: 
- Ikäystävällinen Liperi -ohjelma on valmistunut > ohjelmaa voisi jakaa myös yhdistyksiin 
- Liperin vammaisneuvosto järjestää Näköpäivän 16.4. Pen lä-salissa 
- Ikäihmisten neuvosto toteu aa kul uuri-/virkistyspalveluita palvelutaloille testamen lahjoituksen turvin. 
- Kesätea eriretki 13.7. Kar ulan Syväniemeen Tea eri Hermanniin. Retkellä pysähdytään Kuopion 
keskustassa 1,5 h, Koivumäen kartanossa ruokailu, musiikkinäytelmä Laiturimarkkinat klo 16. Hinta  55 €. 
ilmoi autuminen alkaa 12.4. Rii a Linkolalle. 

Keskustelussa esiinnousseita asioita: 

- Pankki lanne: 
Liperin Osuuspankki fuusioituu 2025. Fuusio johtuu Euroopan Keskuspankin määräyksistä. Nykyiset 
kon orit säilyvät ennallaan. Jatkossa sähköiset asioimiset lisääntyvät. Ongelmana se, e ei kaikilla 
ikääntyvillä ei ole etokoneita tai osaamista sähköisiin palveluihin. 

- Ne rikollisuus lisääntyy. Kanna aa olla hyvin tarkkana sähköposteissa tulevien vies en kanssa. Myös 
puhelimitse tulee huijausviestejä, jopa ääniviesteinä. 

-Yksinäisyys: Ikäihmisten yksinäisyys on ongelmana. Miten tähän voitaisi saada parannusta? 

- Terveydenhuolto: mistä saa apua yksinäinen leikkauksen jälkeen yksinäinen ihminen? 
> Ankkuriin kanna aa olla yhteydessä asiassa kuin asiassa. Myös itse pitää kysyä sairaalan 
hoitohenkilökunnalta apua. 

- Ehdotus: Järjestetään luento aiheesta ikääntyneiden talousasioiden hoito ja talous lanteesta laitoshoitoon 
siirry äessä. Hoitomaksujen määräytyminen kiinnostaa myös. Asumispalveluiden maksupäätöksiä hoitava 
henkilö olisi hyvä pyytää luennoimaan asiasta. Kiinnostusta on myös hoitotahdon ja edunvalvonnan asioihin. 
Ikäihmisten neuvosto o aa asian esille kokouksessaan ja katsoo, voisiko luennon järjestää vielä tämän 
toimintakauden aikana. 

- Vanhan kansan talkootyö on nykyisin kokonaan unohde u. Talkootyö pi  ennen kylät elävinä. Pitää 
ymmärtää, e ei kunnalla ole kaikkeen varaa tai e ä palvelut olisivat maksu omia 

Hyvinvoin johtaja Rii a Lappalaisen  terveiset Kuulemis laisuuteen:  
- Ikäihmisten ohjelma on valmistunut ja se on hyväksy y helmikuun valtuustossa. Aloitamme konkree sten 
toimenpiteiden valmistelun osana laajaa hyvinvoin suunnitelmaa. 
- Ikiliikkujat hanke käynnistyy, suunnitelmat hyvinvoin lautakuntaan huh kuussa. 
- Kunta saanut melko suuren perinnön ikäihmisten hyvinvoinnin edistämiseen, asiasta edotetaan 
myöhemmin ikäihmisten neuvoston ja lautakunnan kau a, kun tarkemmat suunnitelmat valmistuvat. 
- kunnan lii yminen kansainväliseen ikäystävällisten kun en/kaupunkien verkostoon valmistelussa. 


